
             BOSNA I HERCEGOVINA                      БОСНА И ХЕРЦЕГОВИНА 
     PARLAMENTARNA SKUPŠTINA                                             ПАРЛАМЕНТАРНА СКУПШТИНА 
             BOSNE I HERCEGOVINE                    БОСНЕ И ХЕРЦЕГОВИНЕ 
PREDSTAVNIČKI / ZASTUPNIČKI  DOM                                                    ПРЕДСТАВНИЧКИ ДОМ 
       DOM  NARODA /  ДОМ  НАРОДА                                                               ДОМ  НАРОДА 
      Zajednička komisija/povjerenstvo za                             Заједничка комисија за одбрану   
        odbanu/obranu i sigurnost BiH                                                         и безбједност БиХ 

______________________________________________________________________________________________________________________________ 
          Trg BiH 1, Sarajevo / Трг БиХ 1, Сарајево, Tel/Тел: (+387 33) 28 44 62, Fax: (+387 33) 23 34 80 

Broj/Број: 03/1-50-1-9-27/08 
Sarajevo/Сарајево, 20. 11. 2008.  
 

                                                                        Z A P I S N I K 
 

27. sjednice Zajedničkog povjerenstva za obranu i sigurnost BiH 
Parlamentarne skupštine BiH, 

održane 20. 11. 2008. godine, u vremenu od 10 do 12 sati  
 
 
Sjednici su nazočili članovi Zajedničkog povjerenstva: Branko Zrno, Šefik Džaferović, Slobodan 
Šaraba, Vinko Zorić, Dušanka Majkić, Jozo Križanović, Mirko Okolić, Ivo Miro Jović i Adem 
Huskić. 
Odsutnost sa sjednice opravdali su: Sulejman Tihić, Hazim Rančić i Drago Kalabić. 
Sjednici su bili nazočni i gosti, te zaposlenici Tajništva Parlamentarne skupštine BiH: 

- Tarik Sadović, ministar sigurnosti BiH, 
- Marina Pendeš, zamjenica ministra obrane BiH, 
- Božica Bojović, Ured predsjedatelja Vijeća ministara BiH, 
- Dragiša Mekić i Midhat Izetbegović, Ministarstvo vanjske trgovine i ekonomskih 

odnosa BiH, 
- Žarko Laketa, Granična policija BiH, 
- Mirko Lujić, SIPA, 
- Dragan Mektić, Služba za poslove sa strancima, 
- Dušan Gavran, BH MAC, 
- Lejla Dizdarević i Lejla Hadžihasanović, Glavni stožer NATO-a, 
- Zoran Brkić, Sektor za odnose s javnošću PSBiH, 
- Dragica Hinić, tajnica, Željko Grubešić, stručni savjetnik, i Jovica Katić, stručni 

suradnik u Zajedničkom povjerenstvu za obranu i sigurnost BiH. 
 
Sjednicom je predsjedao Branko Zrno, predsjedatelj Zajedničkog povjerenstva. Predlažući dnevni 
red informirao je nazočne da g. Šemsudin Mehmedović, čiji je zahtjev trebao biti razmatran pod 
točkom 2. dnevnoga reda, nije u mogućnosti nazočiti ovoj sjednici. Stoga je predložio skidanje ove 
točke s dnevnoga reda i njezino razmatranje na idućoj sjednici, što su članovi Zajedničkog 
povjerenstva jednoglasno prihvatili.  
Slobodan Šaraba predložio je u sklopu prve i sada jedine točke dnevnoga reda, ili čak kao posebnu 
točku, razmatrati i aktualnu sigurnosnu situaciju u BiH. Konstatirao je potrebnim da Zajedničko 
povjerenstvo, kojem je inače u nadležnosti obavljanje nadzora nad radom sigurnosnih institucija, 
dobije Informaciju o aktualnoj sigurnosnoj situaciji koja je već dostavljena Zastupničkom domu. 
Branko Zrno informirao je članove Zajedničkog povjetrenstva da je na zadnjoj sjednici 
Zastupničkog doma PSBiH, koja je održana prethodnoga dana, razmatrana Informacija o aktualnom 
sigurnostnom stanju u BiH za 2008. godinu, te da je Dom vratio ovu Informaciju podnositelju na 
dodatnu dopunu. Predložio je da i Povjerenstvo zatraži tu Informaciju, s dopunom koju je zatražio 
Dom, razmatra je i potom svoje mišljenje o Informaciji proslijedi u oba doma PSBiH.  
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Kako nije bilo prijedloga za dodatnom izmjenom i dopunom, za 27. sjednicu Zajedničkog 
povjerenstva za obranu i sigurnost BiH konstatiran je sljedeći 
 
                    DNEVNI RED 
 

1. Sagledavanje stanja i problema navedenih u Informaciji o sigurnosnom stanju za 2007. 
godinu. 

 
 
Ad-1.  Sagledavanje stanja i problema navedenih u Informaciji o sigurnosnom stanju za 2007. 

godinu 
 
Dušanka Majkić podsjetila je članove Zajedničkog povjerenstva na zaključak koji je Dom naroda 
PSBiH usvojio na svojoj 17. sjednici. Tim zaključkom Dom naroda je od Ministarstva sigurnosti 
BiH zatražio da u roku od 30 dana sačini novu informaciju o sigurnosnom stanju u Bosni i 
Hercegovini za 2007. godinu, s analizom stanja i prijedlogom mjera, te je dostavi na razmatranje 
Parlamentarnoj skupštini BiH. Zaključila je da ranije dostavljena Informacija još nije usvojena. 
Budući da ovoj sjednici nazoče predstavnici cijelog sigurnosnog sektora, željela bi čuti koji su to 
problemi s kojima se ovaj sektor susreće. Navela je da Povjerenstvo ima dobre kontakte s 
Ministarstvom obrane, no naglasila je loše kontakte s predstavnicima Ministarstva sigurnosti BiH, 
te joj je nejasno na temelju čega Ministarstvo sigurnosti sačinjava svoje planove rada. Vlast je u 
trećoj godini mandata, a do danas još nemamo jasno utvrđenu sigurnosnu strategiju, ne znaju se 
sigurnosni prioriteti, odnosno što su prioriteti u radu sigurnosnih agencija. Zamolila je za kvalitetno 
iskorištavanje vremena na ovoj sjednici i da predstavnici sigurnosnih agencija prezentiraju  
članovima Povjerenstva stvarne probleme s kojima se susreću u radu. 
Šefik Džaferović mišljenja je da ovakva rasprava vodi k odgodi ove sjednice. Kako bi racionalno 
iskoristili vrijeme, predložio je da Zajedničko povjerenstvo bude organizator cjelodnevne rasprave 
kojoj bi uz njegove članove bili nazočni i predstavnici Ministarstva obrane BiH, Ministarstva 
sigurnosti BiH i svih agencija koje djeluju u sklopu ovoga Ministarstva, kao i entitetski i kantonalni 
ministri unutarnjih poslova, te načelnici centara javne sigurnosti u cijeloj BiH. Takvu opširnu 
raspravu trebalo bi održati u što kraćem roku, a vjerojatno bi dovela do konkretnih zaključaka koje 
bi Zajedničko povjerenstvo potom proslijedilo domovima PSBiH. 
Branko Zrno zahvalio se predstavnicima sigurnosnih institucija, s obzirom da se četvrti puta 
odazivaju pozivu Zajedničkog povjerenstva o ovoj temi. Sigurnosna je situacija ugrožena u cijeloj 
BiH, te o ovim problemima treba razgovarati, ali bi prije svega trebalo razgovarati o svemu tome 
tek nakon dobivanja Informacije o aktualnom sigurnosnom stanju. Također je konstatirao da se 
mora znati hoće li raspravljati o Informaciji o stanju sigurnosti ili pak o Sigurnosnoj strategiji. 
Podržao je prijedlog g. Džaferovića, ali je za organiziranje takvoga skupa potrebno najmanje 20 
dana, što bi značilo da bi ova konferencija mogla biti održana tek u drugoj polovini prosinca.  
Jozo Križanović naveo je kako su članovi Povjerenstva dobili informaciju za 2007. godinu, a 
Zastupnički dom je na prethodno održanoj sjednici raspravljao o aktualnoj sigurnosnoj situaciji u 
BiH. Pri razmatranju svake informacije ove vrste istaknuto je određeno nezadovoljstvo 
sigurnosnom situacijom u BiH, njezinim uzrocima i posljedicama. Zajedničko povjerenstvo u 
svemu tome nastoji obaviti svoju ulogu maksimalno odgovorno. Stoga bi volio da se na ovoj 
sjednici ne razgovara o brojkama i stanju, nego o stvarnim problemima i svemu onome što 
nedostaje da bi sigurnosne službe bolje radile i međusobno surađivale, npr. nedostatak materijalno-
tehničkih sredstava, problemi u suradnji i sl. 
Šefik Džaferović istaknuo je kako je i rasprava o Informaciji o aktualnom sigurnosnom stanju u 
BiH na prošloj sjednici Zastupničkog doma, prema njegovu sudu, pokazala da je ona dobro 
sačinjena. Zaključio je da iz određenih politikantskih razloga nekome ne odgovara trenutačno 
stanje, pa čak i ako je ono zadovoljavajuće. Cijeni da stanje nije gore nego je dapače mnogo bolje i 
zamolio, kada je stanje sigurnosti u pitanju, da svi zajedno pristupe traženju rješenja, bez 
politiziranja. 
Dušanka Majkić replicirala je g. Džafroviću, rekavši kako se ne treba i ne smije politizirati sa 
sigurnosnom situacijom. Treba biti dosljedan te će ona, bez obzira na to iz koje političke stranke 
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dolazi ministar, uvijek govoriti otvoreno i nastojati riješiti sigurnosne probleme koji su evidentni. 
Upitala je što je Ministarstvo sigurnosti BiH, koje ima vodeću ulogu na putu europskih integracija 
BiH, uradilo na tom planu. Nedavno se mogla čuti i tvrdnja da za nove policijske strukture nije 
osiguran proračun za iduću godinu već će sredstva biti osigurana iz pričuve. Potvrdila je istinitost 
tvrdnje da se za nove institucije uzimaju sredstva iz proračunske pričuve, no i naglasila kako se ta 
sredstva uzimaju za institucije manjeg kapaciteta od ovih. Svi problemi ove vrste trebali su biti 
razmatrani na proračunskoj radionici koju je Zajedničko povjerenstvo organiziralo u listopadu, ali 
su iz određenih institucija na tu radionicu došle nekompetentne osobe. Na kraju je upitala 
predstavnike sigurnosnih službi koji su problemi s kojima se susreću, te na koji način im 
Zajedničko povjerenstvo može pomoći u njihovom radu? 
Slobodan Šaraba suglasio se s tvrdnjom da nitko nije želio politizirati ovo pitanje te zaključio da je 
Povjerenstvo, razmatrajući Informaciju o sigurnosnom stanju za 2007. godinu, trebalo razmatrati i 
trenutačno stanje u području sigurnosti u BiH.  
Tarik Sadović, ministar sigurnosti BiH, ocijenio je temu rasprave iznimno širokom. Valja se 
usredotočiti na točno određena područja, jer se nepotrebno rasipaju resursi, a time se neće doći do 
onih uputa koje Zajedničko povjerenstvo treba dati sigurnosnom sektoru. 
Govoreći o odnosu između Zajedničkog povjerenstva i Ministarstva sigurnosti, kazao je kako se 
Ministarstvo uvijek odazivalo pozivima Povjerenstva i na sjednice uvijek nastoji poslati 
kompetentnog predstavnika. 
Govoreći o sigurnosnoj strategiji, istaknuo je dokument „Sigurnosna politika BiH“, koji je 2006. 
godine donijelo Predsjedništvo BiH. 
Govoreći o Informaciji o aktualnom sigurnosnom stanju u BiH u 2008. godini, kazao je kako je 
Ministarstvo uložilo velike napore za njezinu izradu, jer ona zajednička kompilacija informacija 
svih sigurnosnih agencija. Glavni razlog što nije dostavljena Zajedničkom povjerenstvu radi 
razmatranja na ovoj sjednici jednostavno je nedostatak vremena izazvan prikupljanjem i 
objedinjavanjem svih ovih informacija, što u najboljem do njezinog konačnog upućivanja u PSBiH 
i stavljanja na dnevni red traje oko mjesec dana. To je način izrade informacije i ova je Informacija 
dostavljena PSBiH u rekordnom roku. Napomenuo je kako je Informaciju usvojio Zastupnički dom, 
ali ne i Dom naroda PSBiH, čiji su zaključci bili povod da sigurnosne agencije u sklopu 
Ministarstva sigurnosti analiziraju onaj dio sigurnosti koji se odnosi na njih, radi dorade konačnog 
izvješća. 
Zajedničko povjerenstvo zatražilo je od Ministarstva sigurnosti BiH analizu provedbe Strategije za 
borbu protiv organiziranog kriminala i korupcije, o čemu će biti provedena rasprava na idućoj 
sjednici Vijeća ministara BiH. Ovim pitanjem bave se sve policijske agencije, kojih je u BiH 15, te 
svi sudovi i tužiteljstva, što se mora imati u vidu pri sačnjavanju ovakvih dokumenata. Definirajući 
organizirani kriminal, kao kriminal u čijoj realizaciji sudjeluje tri ili više osoba, zaključio je kako se 
radi o veoma širokom pojmu koji se može manifestirati u svakom kaznenom djelu. U svakom 
segmentu života i rada ima korupcije, ali Vijeće ministara BiH nije uspjelo postići suglasnost o 
tome kako treba izgledati buduća strategija borbe protiv korupcije i organiziranog kriminala. 
Govoreći o proračunu za nove institucije, naveo je da su tri nove policijske agencije u nadležnosti 
Ministarstva sigurnosti BiH. Ovo je Ministarstvo koncem srpnja završilo natječajnu proceduru za 
izbor ravnatelja sve tri agencije, ali se Vijeće ministara o tome još nije očitovalo. Teško je 
isplanirati jedinstveni proračun za Ministarstvo sigurnosti, jer su sve te institucije po zakonu 
samostalne i imaju vlastite projekcije proračuna koje dostavljaju Vijeću ministara. Od 
novoosnovanih policijskih agencija ne može se očekivati uspješna projekcija proračuna dok ne budu 
imenovani čelni ljudi u agencijama i utvrđeno njihovo unutarnje ustrojstvo. U Prijedlogu proračuna 
za 2009. Ministarstvo sigurnosti povećalo je svoj proračun za 12%, a pod posebnom su stavkom 
predviđena 4 milijuna za osnivanje novih institucija. Ipak, opće je stajalište Vijeća ministara BiH da 
se ove godine u izradi proračuna primijeni štedljivi pristup. 
Rekao je kako bi volio, ako članovi PSBiH nisu zadovoljni dostavljenom Informacijom, da predlože 
metodologiju koju bi primjenjivali pri izradi informacija o stanju sigurnosti BiH, a on će je, kao 
ministar, prihvatiti za model izvješćivanja Parlamenta. Ipak je zamolio za razumijevanje, budući da 
Informacija sadrži izvješća 15 policijskih agencija iz cijele BiH. 
Govoreći o zaključku kojim se traži da Vijeće ministara što prije u parlamentarnu proceduru dostavi 
Prijedlog zakona o transportu i osiguranju većih količina novca i vrijednosnih papira, istaknuo je 
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kako je Ministarstvo predložilo Vijeću ministara BiH da, na zahtjev Zajedničkog povjerenstva, što 
prije bude osnovana radna skupina za izradu navedenoga Zakona. 
Na kraju je zamolio članove Povjerenstva da rasprava rezultira jasnim zaključcima i smjernicama 
koji će biti usuglašeni s važećim zakonodavstvom u BiH, jer je to iznimno važno za njihovo buduće 
provođenje. 
Branko Zrno zahvalio se ministru, navodeći da je Zajedničko povjerenstvo na svojoj proračunskoj 
radionici, održanoj na Kozari sredinom listopada, zajedno sa sigurnosnim agencijama detaljno 
obradilo temu o prijedlozima proračuna za iduću godinu i zaključio da Povjerenstvo ima dobru 
suradnju sa svim sigurnosnim agencijama u BiH. 
Mirko Lujić, ravnatelj SIPA-e, istaknuo je da je prije svega došao kako bi upoznao članove 
Povjerenstva s problemima s kojima se SIPA susreće u radu. To su tri problema: pravni okvir, 
osoblje i proračun. U prethodne dvije godine SIPA nije dobila smjernice za rad od Vijeća ministara 
BiH. Nalazi se u prilično nezgodnoj proračunskoj situaciji i država mora pravilno usmjeriti rad 
državnih agencija sukladno interesima politike. Upitao je kako će jedna državna agencija poput 
SIPA-e s 40% popunjenom istražnom komponentom odgovoriti stvarnim zahtjevima koji se pred 
nju postavljaju.  
Govoreći o pravnom okviru, naveo je da su iscrpili sva sredstva što su ih imali na raspolaganju, te 
su se dijelom stekli uvjeti da izmjenama i dopunama Zakona o SIPA-i budu malo funkcionalniji i 
racionalniji. Za jedan od problema naveo je kako, sukladno postojećem Zakonu o policijskim 
službenicima po kojem se zapošljavaju policijski službenici, SIPA od 1. 8. 2008. ne može zaposliti 
nikoga iz vanjskih agencija. Time je blokiran i planirani prijem 20 kadeta ove godine, što je vrlo 
ozbiljan problem. Drugi aspekt navedenoga problema ogleda se u uspostavi minimalnog pravnog 
okvira za dobru suradnju i komunikaciju među agencijama. U praksi ne funkcionira razmjena 
podataka s drugim agencijama, izuzimajući tri institucije: Službu za poslove sa strancima, OSA-u i 
Policiju Brčko Distrikta. Zaključio je da SIPA, kao državna agencija koja se bavi najtežim oblicima 
organiziranog kriminala, ne može funkcionirati na takav način. 
Govoreći o osoblju naveo je da  SIPA-i trenutno radi s 68,5% osoblja, što je jedva više od 2/3, a s 
tolikim brojem zaposlenika ne može adekvatno raditi. Jedan od osnovnih problema, pored 
navedenih, je proračun za iduću godinu. Ukoliko nema mogućnosti za dodatno zapošljavanje u 
idućoj godini, onda sredstva treba preusmjeriti za financiranje esencijalnih djelatnosti SIPA-e. 
Iscrpljena su sredstva za zapošljavanje i završena natječajna procedura, ali se boji da SIPA ne 
postane prva agencija koja otpušta svoje djelatnike kako bi zapošljavala vanjske stručnjake. Ako se 
država opredijelila za jačanje institucija na državnoj razini, onda neka to i realizira, a čelni ljudi u 
SIPA-i znati će što moraju činiti. SIPA se u ovome trenutku susreće s problemom osoblja i u smislu 
da 12% državnih službenika želi napustiti Agenciju. Stoga je zamolio da se ne gubi dodatno vrijeme 
i pokrene rješavanje glavnih problema, kako bi otklonili situacije da kada dođe do ekscesa, kao što 
je npr. bila nedavna eksplozija bombe u trgovačkom centru FIS u Vitezu, SIPA ima na raspolaganju 
svega dvojicu istražitelja. Zaključio je da SIPA radi na granici operativnosti kada su u pitanju 
istražni kapaciteti, te da nema kriminalističko-obavještajnih kapaciteta za adekvatno reagiranje u 
slučaju složenih situacija. 
Branko Zrno konstatirao je da su ovakve informacije potrebne Zajedničkom povjerenstvu kako bi 
ih ono preusmjerilo nadležnim institucijama. Zamolio je i ostale sudionike za kraće iznošenje  
problema u radu svojih agencija, napominjući da će o tome biti podrobnije razgovarano na 
planiranoj konferenciji. 
Dušanka Majkić sugerirala je g. Lujiću da pisano izvijesti o svim problemima o kojima je govorio, 
s čime se on suglasio.  
Šefik Džaferović bio je zabrinut činjenicom što država uopće nema smjernica za rad SIPA-e i 
naveo kako se  mora tražiti odgovornost za dosadašnji nemar u radu. 
Žarko Laketa, pomoćnik ravnatelja Granične policije BiH, kazao je kako je ova institucija 
predložila određene izmjene postojećeg Zakona o Graničnoj policiji, kako bi unaprijedili rad 
službenika koji rade u njoj. Govoreći o problemu granične kontrole, Zakon o graničnoj kontroli 
BiH, koji je predložilo Vijeće ministara BiH, ocijenio je veoma bitnim za daljnji rad Granične 
policije. No pri njegovoj je izradi uočeno da određene odredbe nisu sukladne europskim načelima i 
praksi. Podcrtao je odličnu suradnju s policijskim agencijama u BiH u razmjeni kriminalističko-
obavještajnih podataka, pa i s policijskim agencijama susjednih zemalja. Članovi Zajedničkog 
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povjerenstva su se tijekom obilaska granice BiH mogli uvjeriti u sve probleme s kojima se susreću 
granični policajci u radu, npr. prilikom kontrole putnika i roba. Osnovni problem Granične policije 
BiH je, kao i u SIPA-i, kadrovska nepopunjenost. Iako je u idućoj fiskalnoj godini u GPBiH 
planiran prijem 100 kadeta, osnovni problem bit će njihovo zapošljavanje. Zbog smanjenja 
proračunskog okvira, GPBiH neće imati dovoljno financijskih sredstava. Stoga je zamolio članove 
Zajedničkog povjerenstva da svojim autoritetom utječu na rješavanje ovoga problema. Kao i SIPA, 
i GPBiH se susreće s problemom odljeva kadrova u druge agencije, a uz sve to GPBiH mora 
ispoštovati nacionalnu strukturu kadrova na graničnim prijelazima u BiH. 
Tarik Sadović kazao je kako je tijekom planiranja proračuna za 2009. godinu od ministra financija 
dobio obećanje da neće doći u pitanje financiranje prijema navedenih 110 kadeta u Graničnu 
policiju BiH. U vezi sa Zakonom o graničnoj kontroli, istaknuo je da su u njegovoj izradi 
sudjelovali i predstavnici Ministarstva sigurnosti BiH, jer je Zajedničko povjerenstvo zadužila ovo 
Ministarstvo da u suradnji s predstavnicima DCAF-a izradi prijedlog jedinstvenog teksta Zakona, 
što je rezultiralo usuglašavanjem većega broja amandmana. Na kraju je zamolio članove 
Povjerenstva da uzmu u obzir činjenicu da traženo zapošljavanje službenika u sigurnosnim 
agencijama prema njihovim sistematizacijama ne podrazumijeva zapošljavanje tih ljudi u toj 
proračunskoj godini, već u nekoliko sljedećih godina, koliko to bude dozvoljavao proračun.  
Dušanka Majkić replicirala je ministru Sadoviću u vezi sa Zakonom o graničnoj kontroli BiH. 
Navela je da je osnovana radna skupina koja je radila na izradi i usuglašavanju ovoga Zakona, te da 
je Ministarstvo sigurnosti izradilo prijedlog za njegovu izmjenu, koji je usvojilo Vijeće ministara, 
ali bez suglasnosti predstavnika srpskoga naroda, što je nadalje izazvalo niz rasprava na sjednicama 
domova. Prema njezinu mišljenju, postojeći Zakon o graničnoj kontroli bolji je od predloženog, te 
je zamolila predstavnika Granične policije BiH za mišljenje o tome. Predstavnik GP-a suglasio se s 
navedenom tvrdnjom gđe Majkić. 
Tarik Sadović pojasnio je da su se ključne primjedbe odnosile na članke 17. i 42. Prijedloga 
zakona. Postojeći je Zakon prepisan iz Hrvatske, gdje je granična policija jedna upravna 
organizacija sasvim drugačijeg tipa nego što je u Bosni i Hercegovini. U izradi novog Prijedloga 
zakona o graničnoj kontroli sudjelovao je stručnjak u ovome području iz Litve, ponovno navodeći 
da je Zajedničko povjerenstvo zadužilo Ministarstvo sigurnosti da, u suradnji s predstavnicima 
DCAF-a, sačini izmjene toga Prijedloga, što je Ministarstvo kroz 15 amandmana i uradilo. 
Ivo Miro Jović uvažio je sve iznesene probleme, ali je mišljenja kako se nešto može riješiti. Ova je 
sjednica korisna za pripremu cjelodnevnog sastanka, tj. konferencije koja će biti uskoro održana u 
organizaciji Zajedničkog povjerenstva.  
Dragan Mektić, ravnatelj Službe za poslove sa strancima, naveo je da je Služba ne tako davno 
osnovana kao agencija u sklopu Ministarstva sigurnosti BiH i njena je osnovna zadaća kontrola 
boravka i kretanja stranaca u BiH (kojih ima oko 10.000 i nekoliko stotina tisuća stranaca koji 
prođu kroz BiH), kao i kontrola zakonitosti njihovog boravka u BiH, odnosno koriste li stranci svoj 
boravak u BiH u svrhu koja im je odobrena. Njihova nastojanja idu u smjeru zabrane ulaska 
nepoželjnih stranaca u BiH, još i prije nego što uđu u zemlju. U prošloj je godini protjerano oko 
1.000 stranaca iz BiH, a njegova je procjena da će taj broj ove godine biti još i veći. Govoreći o 
pravnom okviru, naveo je da je Služba došla do jednog kvalitetnog Zakona o kretanju i boravku 
stranaca i azilu u BiH, koji je skoro u potpunosti usuglašen sa schengenskim pravilima za ulazak, 
boravak i kretanje stranaca, te da su sada u fazi usuglašavanja većega broja podzakonskih akata. 
Zakon o kretanju i boravka stranaca i azilu također je potrebno usuglasiti s određenim brojem 
zakona kojima se uređuje ova materija na nižim razinama vlasti u BiH, npr. Entitetskim zakonima o 
zapošljavanju stranaca. Pitanje tvrtki koje osnivaju stranci nije uređeno do kraja, i to je samo jedan 
u nizu problema s kojima se ova Služba susreće u radu, a o kojima će svakako više riječi biti na 
planiranoj konferenciji. Kada je riječ o proračunu, uspostavljen je Imigracijski centar u kojem se 
stavljaju pod nadzor stranci koji trebaju biti protjerani iz BiH i ograničava se njihovo kretanje do 
stjecanja uvjeta za njihovo protjerivanje. Kapacitet Centra je 45 osoba i on je permanentno 
popunjen. Europska komisija u potpunosti finacira izgradnju još jednog objekta smještajnog 
kapaciteta za 100 osoba, a očekuje se da će biti završen koncem iduće godine. Situacija je takva da 
Europska komisija nudi novi objekt, ali ga Služba ne može preuzeti jer nema sredstava za 
zapošljavanje 50 osoba koje bi trebale raditi na njegovom osiguranju.  
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Dušan Gavran, ravnatelj BH MAC-a, izrazio je zadovoljstvo zbog nazočenja ovoj sjednici, 
cijeneći kako su tek otvorena neka bitna pitanja koja je potrebno rješavati. Govoreći o proračunu za 
iduću godinu, naveo je da, kao i ostalim sigurnosnim agencijama, ni BH MAC-u nisu odobrena 
tražena sredstva, pa će proračun biti umanjen za 1.200.000 KM u odnosu na tražena sredstva. No, 
BH MAC će svakako funkcionirati i s ovim sredstvima. U vezi s osiguravanjem sredstava za 
deminiranje, naglasio je da su donatori potvrdili transfer obećanih sredstava za deminiranje do kraja 
2012. godine. Do sada je osigurano oko 15 milijuna dolara za ovu namjenu. Kako država ne izdvaja 
nikakva sredstva za deminiranje, zamolio je nadležne da utječu na izdvajanje sredstava za ovu svrhu 
u mjeri u kojoj je to moguće. Govorio je o potrebi donošenja Zakona o protuminskim akcijama za 
njihov daljnji rad. Zakon je trenutačno u Ministarstvu civilnih poslova BiH i nada se da će ga 
uskoro razmatrati Vijeće ministara BiH, a nakon toga i da će biti upućen u parlamentarnu 
proceduru. 
Kada je riječ o uništavanju nađenih minsko-eksplozivnih sredstava (MES) i neeksplodiranih 
ubojitih sredstava (NUS), rekao je kako to za sada uspješno radi civilna zaštita, no problemi nastaju 
kada ovaj posao obavljaju različite kompanije koje ta sredstva kriju ili ih naposljetku bacaju na 
mjesta koja nisu za to predviđena. Uzrok oko 20% nesreća je što mine uništavaju neobučeni ljudi 
koje angažiraju takve kompanije. Kada je riječ o uništavanju viška NUS-a, potrebno je žurno 
izraditi zakon kojim će se amnestirati osobe koje vraćaju NUS, jer će bez takvoga zakona građani 
bacati MES na raznim lokacijama. Institucija koja uništava NUS, lako naoružanje i kasetne bombe 
mora biti pod jednim zapovjedništvom na državnoj razini. U tom smislu je naveo kako očekuje 
potporu svih državnih dužnosnika koji se bave ovim pitanjima. Zaključio je da, sustavno gledano, 
BH MAC može raditi do 2019. godine, a optimist je jer smatra da će BiH ubrzo biti slobodna od 
mina. 
Branko Zrno predložio je članovima Zajedničkog povjerenstva da podrže prijedlog g. Džaferovića 
za organiziranje konferencije o aktualnom sigurnosnom stanju u BiH, te istaknuo kako će 
Povjerenstvo od svake agencije zatražiti kratku pisanu informaciju iz njihove domene. Zahvalio se 
nazočnima na sudjelovanju na ovoj sjednici i zaključio da će sljedeći sastanak biti održan u drugoj 
polovini prosinca na dogovorenoj konferenciji.   
 
Nakon okončanja rasprave članovi Zajedničkog povjerenstva jednoglasno su usvojili prijedlog za 
organiziranje jednodnevne konferencije o aktualnom sigurnosnom stanju u BiH, koja treba biti 
održana tijekom prosinca tekuće godine.  
 
         Zapisnik sačinila                                                                          Predsjedatelj 
           Dragica Hinić                                                                 Zajedničkog povjerenstva 
                                                                                                              Branko Zrno 
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